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 ហ្វីលីពីនព្រមានពីរលកយក្សស៊ូណាមិ បញ្ជាឱ្យជម្លៀសប្រជាជន ក្រោយរញ្ជួយដីតៃវ៉ាន់ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ហ្វីលីពីន)៖ ហ្វីលីពីនបានព្រមានពី "រលកយក្សស៊ូណាមិខ្ពស់" និងបានអំពាវនាវឱ្យមានការជម្លៀស ប្រជាពលរដ្ឋនៅតំបន់ឆ្នេរ នៅភាគខាងជើងនៃប្រទេសនេះកាលពីថ្ងៃពុធ ដោយបន្ថយការព្រមានមុននេះ បន្ទាប់ពីគ្រោះរញ្ជួយដីដ៏ធំមួយបានវាយប្រហារកោះតៃវ៉ាន់។ វិទ្យាស្ថានរញ្ជួយដីរដ្ឋបាននិយាយនៅក្នុង សេចក្ដីណែនាំមួយថា "ប្រជាជននៅតំបន់ឆ្នេរនៃខេត្តខាងក្រោម ត្រូវបានណែនាំយ៉ាងមុតមាំ ឱ្យជម្លៀសភ្លាមៗទៅកាន់ទីទួលខ្ពស់ឬផ្លាស់ទីទៅឆ្ងាយក្នុងដី" ។ តំបន់ឆ្នេរសមុទ្រក្នុងខេត្ត Batanes, Cagayan, Ilocos Norte និង Isabela "ត្រូវបានគេរំពឹងថានឹងជួបប្រទះរលកយក្សស៊ូណាមិខ្ពស់"។ទីភ្នាក់ងារស្ទាបស្ទង់ភូមិសាស្ត្រអាមេរិក (USGS) បាននិយាយថា គ្រោះរញ្ជួយដីកម្រិត 7.4 រ៉ិចទ័រ បានវាយប្រហារភាគខាងកើតរបស់តៃវ៉ាន់មុនម៉ោង 0000 GMT ។ ការព្រមានអំពីរលកយក្សស៊ូណាមិ ក៏ត្រូវបានចេញនៅតៃវ៉ាន់ និងជប៉ុនផងដែរ។ នៅលើក្រុងកោះ Itbayat ដែលជាផ្នែកមួយនៃខេត្ត Batanes និងមានចម្ងាយប្រហែល 350 គីឡូម៉ែត្រ (217 ម៉ាយ) ភាគខាងត្បូងនៃចំណុចកណ្តាលនៃការរញ្ជួយដី អ្នកស្រុកមិនត្រូវបានរំខានចំពោះការព្រមានអំពីរលកយក្សស៊ូណាមិនោះទេ។ប៉ូលីស Corporal Jerome Estoy បានប្រាប់ AFP ថា "យើងមិនចាំបាច់ជម្លៀសនរណាម្នាក់ទេ ព្រោះគ្មាននរណាម្នាក់នៅទីនេះរស់នៅក្រោម 100 ម៉ែត្រពីលើខ្សែទឹក" ។ «យើងមិនមានអារម្មណ៍ថា រញ្ជួយដីនោះទេ ប៉ុន្តែយើងបានឃើញការណែនាំអំពីរលកយក្សស៊ូណាមិ»។ លោក Estoy បាននិយាយថា អ្នកនេសាទក្នុងស្រុកត្រូវបានព្រមាន "ឱ្យប្រុងប្រយ័ត្ន"។ ទីភ្នាក់ងាររញ្ជួយដី បានកែតម្រូវការណែនាំ ពីមុនដែលបាននិយាយថា ខេត្តចំនួន 23 នឹងរងផលប៉ះពាល់ដោយរលកយក្សស៊ូណាមិ។ វាមិនប៉ះពាល់ដល់រដ្ឋធានីម៉ានីលទេ។ លោក Herminio Guzman នៃទីភ្នាក់ងាររញ្ជួយដីបាននិយាយថា "ពួកគេត្រូវតែជម្លៀសទៅកាន់ទីទួល មានសុវត្ថភាព។ ស្តង់ដារគឺយ៉ាងហោចណាស់ 10 ម៉ែត្រ (32 ហ្វីត) ពីតំបន់ឆ្នេរ (មានសុវត្ថិភាព)"៕
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 មាសឡើង ដុល្លារក៏ឡើង!  ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកបានឡើង ដល់កម្រិតខ្ពស់ជាប្រវត្តិសាស្ត្រ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(អន្តរជាតិ)៖ ប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកបានឡើងដល់កម្រិតខ្ពស់ជាប្រវត្តិសាស្ត្រធៀប នឹងប្រាក់ដុងវៀតណាមនៅព្រឹកថ្ងៃពុធនេះ។ Vietcombank បានលក់ប្រាក់ដុល្លារនៅតម្លៃ 25,120 ដុង កើនឡើង 0.28% ពីថ្ងៃអង្គារ។ ធនាគារផ្សេងទៀតក៏កំពុងលក់ប្រាក់ត្រឡប់មកវិញនៅប្រហែល 25,242 ដុង ដែលជាកម្រិតខ្ពស់ដែលមិនធ្លាប់មានពីមុនមក។ ធនាគាររដ្ឋវៀតណាម (SBV) បានដំឡើងអត្រាយោងរបស់ខ្លួន 0.06% ដល់ 24.040 ដុង វាក៏បានកើនឡើង 0.08% ដល់ 25,540 ដុង នៅចំណុចប្តូរប្រាក់ក្រៅផ្លូវការ។ខណៈពេលដែលប្រាក់ដុល្លារបានកើនឡើងអស់រយៈពេលជាច្រើនខែ ដោយបានកើនឡើងធៀប នឹងប្រាក់ដុង 2.87% ក្នុងឆ្នាំរហូតមកដល់បច្ចុប្បន្ន និន្នាការកើនឡើងកាន់តែច្បាស់ ក្នុងរយៈពេលពីរ ថ្ងៃចុងក្រោយនេះ បន្ទាប់ពីធនាគារកណ្តាលបានបញ្ឈប់ការលក់ប័ណ្ណ ដើម្បីលុបប្រាក់ដុង។ អង្គភាពស្រាវជ្រាវ SSI Research បានកត់សម្គាល់ថា "ធនាគាររដ្ឋវៀតណាម អាចត្រូវការគោលនយោបាយខ្លាំងជាងមុន ដើម្បីកាត់បន្ថយតម្រូវការប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក" ។នៅទូទាំងពិភពលោក ប្រាក់ដុល្លារបានស្ថិតនៅចុងប៉ូចគេមុនកាលពីថ្ងៃពុធ ដោយបានកំណត់ប្រាក់យ៉េននៅជិតកម្រិតទាបបំផុតរបស់ខ្លួនក្នុងទសវត្សរ៍របស់ខ្លួន ទោះបីជាការគំរាមកំហែងកាន់តែខ្លាំងឡើងនៃអន្តរាគមន៍រូបិយប័ណ្ណដោយទីក្រុងតូក្យូបានកាត់បន្ថយការធ្លាក់ចុះបន្ថែមទៀតនៃរូបិយប័ណ្ណជប៉ុនក៏ដោយ ។ប្រាក់យ៉េនគឺចុងក្រោយនៅតម្លៃ 151.585 ក្នុងមួយដុល្លារ ដោយធ្លាក់ចុះជិតការធ្លាក់ចុះកាល ពីខែមុនដល់កម្រិតទាប 34 ឆ្នាំនៃ 151.975 បន្ទាប់ពីការផ្លាស់ប្តូរគោលនយោបាយ ជាប្រវត្តិសាស្ត្ររបស់ធនាគារកណ្តាលជប៉ុន។នៅកន្លែងផ្សេងទៀត ប្រាក់អឺរ៉ូបានកើនឡើង 0.02% ដល់ $1.0772 ដោយឈរនៅចម្ងាយឆ្ងាយ ពីកម្រិតទាបក្នុងរយៈពេលជាងមួយខែនៅក្នុងវគ្គមុន បន្ទាប់ពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកបានរត់ចូល ទៅក្នុងការទទួលបានប្រាក់ចំណេញមួយយប់។ ប្រាក់ដុល្លារដែលកាលពីថ្ងៃអង្គារបានឡើង ដល់កម្រិតខ្ពស់រយៈពេលជិតប្រាំខែនៃ 105.10 ធៀបនឹងកញ្ចប់រូបិយប័ណ្ណមួយ គឺមានស្ថិរភាពចុងក្រោយនៅ 104.76។Carol Kong ដែលជាអ្នកយុទ្ធសាស្រ្តរូបិយប័ណ្ណនៅធនាគារ Commonwealth Bank of Australia (CBA) បាននិយាយថា "ទីផ្សារជាទូទៅបានកាត់បន្ថយការរំពឹងទុករបស់ពួកគេ សម្រាប់ការកាត់បន្ថយអត្រាការប្រាក់របស់ FOMC ក្នុងប៉ុន្មានសប្តាហ៍ថ្មីៗនេះ ដោយផ្តល់នូវភាពរឹងមាំនៃទិន្នន័យសេដ្ឋកិច្ចរបស់សហរដ្ឋអាមេរិក និងការជំរុញពីមន្ត្រី FOMC" ។"ខ្ញុំគិតថាប្រាក់ដុល្លារនឹងរក្សាបានយ៉ាងល្អប្រសើរក្នុងរយៈពេលដ៏ខ្លីខាងមុខនេះ ហើយនោះនឹងក្លាយជាការនាំមុខសម្រាប់រូបិយប័ណ្ណសំខាន់ៗផ្សេងទៀត"៕
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 ការបណ្តុះបណ្តាលជំនាញវិជ្ជាជីវៈ១,៥លាននាក់៖ សិក្ខាកាមចាប់ផ្តើមចុះកម្មសិក្សានៅតាមក្រុមហ៊ុនឯកជន ដើម្បីពង្រឹងសមត្ថភាពលើការអនុវត្តផ្ទាល់ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ភ្នំពេញ)៖ វិទ្យាស្ថានបណ្តុះបណ្តាលជំនាញវិជ្ជាជីវៈ និងបច្ចេកទេសផ្តើមបញ្ជូនសិក្ខាកាមសិក្សាជំនាញរបស់ខ្លួនចុះកម្មសិក្សានៅក្រុមហ៊ុនឯកជនផ្សេងៗ ដើម្បីពង្រឹងសមត្ថភាពលើការអនុវត្តផ្ទាល់ ផ្សារភ្ជាប់ជាមួយការសិក្សាទ្រឹស្តីនៅក្នុងថ្នាក់។ ការចុះកម្មសិក្សានេះបន្ទាប់ពីសិក្ខាកាមបាននិងកំពុងសិក្សាជំនាញវិជ្ជាជីវៈ និងបច្ចេកទេសបានជាង៣ខែរួចមកហើយ ចាប់តាំងពីការបើកបវេសនកម្មវិធីសិក្សានេះកាលពីថ្ងៃទី១៥ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤។ នាយកវិទ្យាស្ថានជាតិបណ្តុះបណ្តាលបច្ចេកទេស នៃក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ លោក យ៉ោក សុទ្ធី បានលើកឡើងថា៖«វិទ្យាស្ថានខ្ញុំបានបញ្ជូនសិក្ខាកាមដែលកំពុងសិក្សាក្នុងកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលជំនាញវិជ្ជាជីវៈ១,៥ លាននាក់ ចុះកម្មសិក្សានៅតាមក្រុមហ៊ុនឯកជន និងការដ្ឋានរួចរាល់ហើយកាលពីពេលថ្មីៗនេះ»។ នាយកវិទ្យាស្ថានរូបនេះបានគូសបញ្ជាក់ថា ការចុះកម្មសិក្សាគឺមានសារសំខាន់ណាស់សម្រាប់សិក្ខាកាមដែលសិក្សាជំនាញវិជ្ជាជីវៈ និងបច្ចេកទេស ពីព្រោះការចុះកម្មសិក្សាគឺជាការផ្សារភ្ជាប់ទៅនឹងមេរៀនដែលបានសិក្សានៅក្នុងថ្នាក់ ហើយកម្មសិក្សាក៏ជាផ្នែកមួយលើការពង្រឹងសមត្ថភាពបន្ថែមពីលើការអនុវត្តនៅរោងជាងដែលមានស្រាប់នៅក្នុងវិទ្យាស្ថានផងដែរ។ លោកនាយកវិទ្យាស្ថានបន្ថែមថា មាន៣ចំណុចសំខាន់នៅពេលចុះកម្មសិក្សា ទី១ សិក្ខាកាមអាចពិនិត្យបរិស្ថានការងារនៅជុំវិញខ្លួនដែលជាក្រុមហ៊ុនឯកជន ទី២ សិក្ខាកាមអាចហាត់ការផ្ទាល់ជាមួយក្រុមហ៊ុនឯកជន ទី៣ សិក្ខាកាមមានឱកាសជ្រើសរើសធ្វើការនៅក្រុមហ៊ុនឯកជននោះតែម្តងបន្ទាប់ពីហាត់ការរួច។ ទន្ទឹមនេះ នាយកវិទ្យាស្ថានបច្ចេកទេសឧស្សាហកម្មនៃក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ លោក ជិន តារ៉ា ក៏បានលើកឡើងដែរថា៖«ការចុះកម្មសិក្សាពិតជាមានសារសំខាន់ណាស់សម្រាប់សិក្ខាកាមសិក្សាជំនាញ ហើយវាក៏ជាឱកាសសិក្សាមួយសំខាន់បន្ថែមពីលើការអនុវត្តដែលមានស្រាប់នៅក្នុងថ្នាក់»។ លោកបន្ថែមថា ក្រុមហ៊ុនឯកជននឹងធ្វើការជ្រើសរើសសិក្ខាកាមចុះកម្មសិក្សាទាំងឡាយណាដែលមានឥរិយាបទការងារល្អអំឡុងពេលហាត់ការ ចូលធ្វើការជាបុគ្គលិកក្រុមហ៊ុននោះពេញសិទ្ធិផងដែរ។ ដូច្នេះសិក្ខាកាមដែលចុះកម្មសិក្សាត្រូវតែធ្វើយ៉ាងណាខិតខំយកចិត្តទុកដាក់រៀនសូត្រ ដើម្បីទាក់ចិត្តក្រុមហ៊ុនឯកជននោះ។ គួរបញ្ជាក់ផងដែរថា ចាប់តាំងពីកម្មវិធីបណ្តុះបណ្តាលជំនាញវិជ្ជាជីវៈ និងបច្ចេកទេសដល់យុវជនមកពីគ្រួសារក្រីក្រ និងគ្រួសារងាយរងហានិភ័យ ១,៥ លាននាក់ត្រូវបានដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់កាលពីថ្ងៃទី១៤ វិច្ឆិកា ២០២៣ និងបើកបវេសនកាលកាលពីថ្ងៃទី១៥ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៤ កន្លងទៅ សិក្ខាកាមបាននិងកំពុងសិក្សាជំនាញវិជ្ជាជីវៈវគ្គទី១បានជាង៣ខែដោយរលូន។ វិទ្យាស្ថានបណ្តុះបណ្តាលមួយចំនួនបានចាប់ផ្តើមឱ្យសិក្ខាកាមរបស់ខ្លួនចុះកម្មសិក្សានៅតាមក្រុមហ៊ុនឯកជនផ្សេងៗដើម្បីពង្រឹងសមត្ថភាព បន្ទាប់សិក្សាទ្រឹស្តីក្នុងថ្នាក់ និងអនុវត្តនៅតាមសាលាបណ្តុះបណ្តាលផងដែរ៕
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 លោកជំទាវ ចម និម្មល ដឹកនាំកិច្ចប្រជុំ គ.ក.ប. ដើមី្បបូកសរុបលទ្ធផលការងារកម្មសិទ្ធិបញ្ញាឆ្នាំ២០២៣ និងទិសដៅការងារសម្រាប់អនុវត្តក្នុងឆ្នាំ២០២៤ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ភ្នំពេញ)៖ លោកជំទាវ ចម និម្មល រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិគ្រប់គ្រងកម្មសិទ្ធិបញ្ញា(គ.ក.ប.) បានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំ គ.ក.ប. លើកទី១៣ ដើមី្បបូកសរុបលទ្ធផលការងារកម្មសិទ្ធិបញ្ញាឆ្នាំ២០២៣ និងទិសដៅការងារសម្រាប់អនុវត្តក្នុងឆ្នាំ២០២៤ ដោយមានការអញ្ជើញចូលរួមពីអនុប្រធាន សមាជិក សមាជិកា នៃគ.ក.ប. និងសមាជិក សមាជិកា នៃលេខាធិការដ្ឋាននៃគ.ក.ប. ពីអន្តរក្រសួង-ស្ថាប័ន និងមន្ត្រីជំនាញកម្មសិទ្ធិបញ្ញាជាច្រើនរូប នៅទីស្តីការក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម នាព្រឹកថ្ងៃពុធ ទី៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤នេះ។លោកជំទាវ ចម និម្មល បានមានប្រសាសន៍ថា គោលបំណងនៃកិច្ចប្រជុំនេះគឺ៖ ១. ដើម្បីពិនិត្យ និងសម្រេចលើសេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍ស្តីពីលទ្ធផលការងារប្រចាំឆ្នាំ២០២៣ និងទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២៤ របស់គណៈកម្មាធិការជាតិគ្រប់គ្រងកម្មសិទ្ធិបញ្ញា ២. ដើម្បីពិភាក្សាលើសកម្មភាពដែលត្រូវអនុវត្តក្រោមគោលនយោបាយជាតិស្តីពីកម្មសិទ្ធិបញ្ញា ឆ្នាំ២០២៣-២០២៨ និងវឌ្ឍនភាពការងារនិងយន្តការវាយតម្លៃ៣. ដើម្បីពិនិត្យនិងពិភាក្សាលើការអនុវត្តបន្តក្នុងការរៀបចំច្បាប់ស្តីពីការសម្ងាត់ពាណិជ្ជកម្មដាច់ដោយឡែកពីសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីការសម្ងាត់ពាណិជ្ជកម្មនិងព័ត៌មានមិនបង្ហាញ។ជាលទ្ធផល អង្គប្រជុំបានសម្រេច និងឯកភាពជាគោលការណ៍លើសេចក្តីព្រាងរបាយការណ៍បូកសរុបលទ្ធផលការងារកម្មសិទ្ធិបញ្ញាឆ្នាំ២០២៣ និងទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២៤ របស់គណៈកម្មាធិការជាតិគ្រប់គ្រងកម្មសិទ្ធិបញ្ញា ដើម្បីគោរពរាយការណ៍ជូន សម្តេចមហាបវរធិបតី ហ៊ុន ម៉ាណែត នាយករដ្ឋមន្ត្រី នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា៕
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 ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន ម៉ានី អញ្ជើញបើកសន្និបាតបូកសរុបលទ្ធផលការងារឆ្នាំ២០២៣ និងលើកទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២៤ របស់ក្រសួងមុខងារសាធារណៈ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ភ្នំពេញ)៖ ឯកឧត្តម ហ៊ុន ម៉ានី ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមុខងារសាធារណៈ បានអញ្ជើញជាអធិបតីដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ក្នុងពិធីបើក «សន្និបាតបូកសរុបលទ្ធផលការងារឆ្នាំ២០២៣ និងលើកទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២៤ របស់ក្រសួងមុខងារសាធារណៈ» នៅ ដឺ ព្រេមៀ សេនធ័រ សែនសុខ រាជធានីភ្នំពេញ នាព្រឹកថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤។ ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានមានប្រសាសន៍ថា ព្រឹកនេះ ថ្នាក់ដឹកនាំ មន្ត្រីរាជការនៃក្រសួងមុខងារសាធារណៈ និងភ្ញៀវកិត្តិយសដែលជាតំណាងក្រសួងស្ថាប័ន អង្គភាពទូទាំងប្រទេសបានមកជួបជុំគ្នាក្នុងសន្និបាតបូកសរុបលទ្ធផលការងារឆ្នាំ២០២៣ និងលើកទិសដៅការងារឆ្នាំ២០២៤របស់ក្រសួងមុខងារសាធារណៈ។ សន្និបាតថ្ងៃនេះ គឺជាឱកាសដ៏សំខាន់សម្រាប់ថ្នាក់ដឹកនាំ និងមន្ត្រីរបស់ក្រសួងមុខងារសាធារណៈក្រសួង ស្ថាប័ន និងរដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ ដែលមានការពាក់ព័ន្ធ ធ្វើការពិនិត្យ និងវាយតម្លៃលើការងារកន្លងមក កំណត់បញ្ហាប្រឈម និងពិភាក្សាស្វែងរកវិធីសាស្ត្រថ្មីៗដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមទាំងនោះ និងលើកទិសដៅការងារបន្តក្នុងក្របខ័ណ្ឌនៃការគ្រប់គ្រង និងអភិវឌ្ឍវិស័យមុខងារសាធារណៈ និងកែលម្អរដ្ឋបាលសាធារណៈ។ ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានបន្តថា ខ្ញុំសូមយកឱកាសនេះ ថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅ ចំពោះឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រីអ្នកនាងកញ្ញា ជាថ្នាក់ដឹកនាំ និងមន្ត្រីគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់របស់ក្រសួងមុខងារសាធារណៈ ដែលបានខិតខំបំពេញការងារតាមតួនាទី និងភារកិច្ចយ៉ាងសកម្មប្រកបដោយស្មារតីទទួលខុសត្រូវ និងការប្តេជ្ញាចិត្តដ៏មោះមុត ក្នុងការសម្រេចបាននូវសមិទ្ធផលជាច្រើនក្នុងវិស័យមុខងារសាធារណៈ និងការកែទម្រង់រដ្ឋបាលសាធារណៈជូនរាជរដ្ឋាភិបាល។ ជាមួយគ្នានេះ ខ្ញុំក៏សូមថ្លែងអំណរគុណចំពោះក្រសួង ស្ថាប័ន រដ្ឋបាលរាជធានីខេត្ត ក្រុង ស្រុក ខណ្ឌ និងដៃគូអភិវឌ្ឍទាំងអស់ ដែលបានផ្តល់កិច្ចសហការកន្លងមកក្នុងការអភិវឌ្ឍវិស័យមុខងារសាធារណៈ និងការកែទម្រង់រដ្ឋបាលសាធារណៈ ស្របតាមគោលនយោបាយ និងយុទ្ធសាស្ត្ររបស់រាជរដ្ឋាភិបាល។ ឯកឧត្តមឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានបន្ថែមទៀតថា ខ្ញុំសង្ឃឹមថា ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី អ្នកនាងកញ្ញា និងប្រើប្រាស់ឱកាសនេះឱ្យអស់លទ្ធភាព ដោយលើកនូវបញ្ហាប្រឈមឱ្យបានចំៗ និងពិភាក្សាផ្លាស់ប្តូរយោបល់ឱ្យបានផុសផុលទៅតាមប្រធានបទដែលបានកំណត់ ដើម្បីជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការកំណត់ទិសដៅយុទ្ធសាស្ត្រ និងរៀបចំផែនការសកម្មភាពសម្រាប់ឆ្នាំបន្ទាប់៕
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 ត្រូវរង្វាន់ឡានប៊ូសស្រ្តង ជប់លៀងម្ដងឡើងផ្អើល ១ភូមិ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
ប៊ូសស្រ្តង ១កំប៉ុង ប្ដូរបានឡានថ្មី១គ្រឿង ធ្វើឱ្យអ៊ុំប្រុស ស្ងួន រ៉េន សប្បាយចិត្តខ្លាំងពេក នាំអ្នកភូមិសង់រោងដុតគោជប់លៀង ញុំាប៊ូសស្រ្តងត្រជាក់ៗ១ធុងធំ។ អបអរសាទរអ៊ុំប្រុស ស្ងួន រ៉េន ព្រះជន្ម 63ឆ្នាំ ក្លាយជាម្ចាស់ឡានថ្មីពីប៊ូសស្រ្តង លេខរៀង 050 បច្ចុប្បន្នរស់នៅភូមិថ្នល់ ឃុំទួលគ្រើល ស្រុកប្រាសាទបល្ល័ង្គ ខេត្តកំពង់ធំ។ បើតាមសម្ដីរបស់អ៊ុំប្រុស បានប្រាប់កាលពីក្រុមហ៊ុនចុះទៅពិនិត្យក្រវិលកំប៉ុងដល់ផ្ទះថា ពេលថ្ងៃទទួលរង្វាន់ឡាន គាត់នឹងដុតគោមួយ ក្លាសេប៊ូសស្រ្តង១ធុងធំ បបួលអ្នកភូមិជប់លៀងឱ្យផ្អើលម្ដង ឥឡូវនេះគាត់បានធ្វើតាមសន្យាពិតមែន។ គួរបញ្ជាក់ផងដែរ ដើមហេតុត្រូវរង្វាន់ឡាន គឺគាត់កំពុងសង់ផ្ទះថ្មី មេឃក្ដៅខ្លាំងពេក កូនស្រីបានយកប៊ូសស្រ្តងត្រជាក់ ១កំប៉ុង ជូនគាត់ គាស់ផាច់ឃើញត្រូវរង្វាន់ឡានថ្មីភ្លាម ក៏ឱ្យកូនស្រីផុសវីដេអូដែលត្រូវរង្វាន់ រហូតក្រុមហ៊ុនបានឃើញ និងយកឡានមកប្រគល់ដល់មុខផ្ទះ។ ប៊ូសស្រ្តងត្រជាក់ៗ ឆ្ងាញ់ខ្លាំង រង្វាន់ច្រើនជាងគេ និងចែករង្វាន់ឡានពិតៗដល់ផ្ទះម្ចាស់រង្វាន់! 
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 តុលាការថៃទទួលយកសំណុំរឿងស្វែងរកការរំលាយគណបក្សប្រឆាំង Move Forward 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(បាងកក)៖ តុលាការធម្មនុញ្ញរបស់ប្រទេសថៃ បាននិយាយថា ខ្លួនបានទទួលយកសំណុំរឿងមួយ ដែលស្វែងរកការរំលាយគណបក្សប្រឆាំង Move Forward នៅក្នុងការប៉ះទង្គិចមួយផ្សេងទៀត ចំពោះចលនាប្រឆាំងការបង្កើតដ៏មានប្រជាប្រិយ ដែលជំរុញឱ្យមានកំណែទម្រង់ស្ថាប័នសំខាន់ៗ នៅក្នុងប្រទេស។តុលាការបានយល់ព្រមទទួលយកពាក្យបណ្តឹងដែលដាក់ដោយគណៈកម្មាធិការរៀបចំការបោះឆ្នោតដែលសុំឱ្យរំសាយបក្សចលនាឆ្ពោះទៅមុខសម្រាប់យុទ្ធនាការដ៏ចម្រូងចម្រាសរបស់ខ្លួន ដើម្បីធ្វើកំណែ ទម្រង់ច្បាប់ដែលការពាររបបរាជានិយមដ៏មានឥទ្ធិពល ពីការរិះគន់ក្រោម ដែលមានយ៉ាងហោចណាស់ មនុស្ស 260 នាក់ត្រូវបានកាត់ទោសក្នុ ងរយៈពេលប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ។ករណីនេះ បានកើតឡើងបន្ទាប់ពីការសម្រេចកាលពីខែមករាដោយតុលាការដូចគ្នា ដែលបានរក ឃើញថា ផែនការរបស់ Move Forward ដើម្បីធ្វើវិសោធនកម្មច្បាប់ គឺមិនស្របតាមរដ្ឋធម្មនុញ្ញ និងស្មើនឹងការប៉ុនប៉ងផ្តួលរំលំប្រព័ន្ធរដ្ឋាភិបាលដែលមានព្រះមហាក្សត្រជាប្រមុខរដ្ឋ។ ប៉ុន្តែបក្ស Move Forward បានច្រានចោល។Move Forward បានទាញចេញនូវស្នាដៃដ៏គួរឱ្យភ្ញាក់ផ្អើលមួយក្នុងការឈ្នះការបោះឆ្នោតកាលពីឆ្នាំមុន ប៉ុន្តែត្រូវបានរារាំងមិនឱ្យបង្កើតរដ្ឋាភិបាលដោយសមាជិកសភាសម្ព័ន្ធមិត្តជាមួយយោធារាជានិយម។ វាគឺជាគណបក្សដ៏ធំបំផុតនៅក្នុងសភាជាន់ទាបដែលមានអាសនៈប្រហែល 30 ភាគរយ។វេទិកានៃកំណែទម្រង់ស្ថាប័នរបស់ខ្លួនបានធ្វើឱ្យមានការភ្ញាក់ផ្អើលក្នុងចំណោមអ្នកបោះឆ្នោតវ័យក្មេង និងទីក្រុង រួមទាំងផែនការធ្វើវិសោធនកម្មច្បាប់ការពាររាជវង្ស ដែលអនុវត្តការផ្តន្ទាទោសដាក់ពន្ធនាគា ររហូតដល់ 15 ឆ្នាំចំពោះការប្រមាថគ្រួសាររាជវង្សនីមួយៗ៕
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 អ្នកលក់រកស៊ីបិទផ្លូវ! មិនដឹងថាជ្រូកខ្វៃសល់ប៉ុន្មានថ្ងៃហើយនោះទេទើបបានជារលួយវ៉ល់បែបនេះ! 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(កម្សាន្ត)៖ នរណាមិនស្ដាយទៅនោះជ្រូកខ្វៃមួយក្បាលៗតម្លៃរាប់រយដុល្លា បើទិញមកគុណភាពល្អមិនថ្វីនោះទេតែបើទិញមកមានសភាពដូចក្នុងវីដេអូមួយនេះវិញនោះច្បាស់ជាខាតមិនខាន។ ជាក់ស្ដែងដូចក្នុងវីដេអូមួយនេះអញ្ចឹងដោយហេតុថាទុកចិត្តនាក់លក់ពេក ប៉ុន្តែនាក់លក់ឯណោះវិញបែរជារកស៊ីបិទផ្លូវដោយដាក់ជ្រូកខ្វៃឱ្យនាក់ទិញមានសភាពរលួយវ៉លទំនងមិនដឹងថាលក់សល់ប៉ុន្មានថ្ងៃហើយនោះទេ ដល់ថ្នាក់ឃើញហើយអ្នកខ្លះពោលថាចង់ក្អួត ខ្លះទៀតថាទោះយកសែនក៏ដូនតាទទួលយកមិនបានដែរបើជ្រូកម៉ាកនេះ។ យ៉ាងណាមិញតាមរយៈវីដេអូខាងលើនេះផងដែរឃើញមានអ្នកប្រើប្រាស់បណ្ដាញសង្គមម្នាក់បានលើកឡើងយ៉ាងដូច្នេះថា«បើតាមមើលហើយសម្រាប់ខ្ញុំដែលធ្លាប់មានបទពិសោធន៍ខ្វៃជ្រូកទៀតនោះ ជ្រូកនេះមិនស្អុយទេតែសាច់ផុយមកពីក្លាស់សេយូឬមួយគេយកជ្រូកសាច់បង្កកមកខ្វៃដែលនាំមកពីក្រៅប្រទេសថោកៗយកមកខ្វៃលក់ក្នុងរដូវឆេងម៉េងឬចូលថ្នាំចិនភាគច្រើនមកពីវៀតណាម ជ្រូកខ្លះមិនស្អុយតែសាច់ផុយអត់ជាតិណាបងប្អូនអញ្ចឹងហើយមុននឹងទិញមើលហាងឲ្យច្បាស់ផងកុំចង់ទិញហាងណាតម្លៃថោកហើយបើយើងសែនចំជ្រូកបង្កកជាតិគីមីដូនតាក៏មិនទទួលយកបានដែរ»។ ដោយឡែកក៏មានបណ្ដាមតិយោបល់ផ្សេងៗទៀតបានសំណូមពរទៅកាន់អ្នកលក់កុំធ្វើបែបនេះអី ព្រោះអ្នកទិញទម្រាំមានលុយទិញមិនស្រួលនោះទេហើយបើសម្រេចថាទិញគឺគេចង់បានរបស់ដែលមានគុណភាពពុំមែនរបស់ខូចគុណភាពនោះទេ។ ទោះជាយ៉ាងណាការបង្ហោះមួយនេះផងដែរប្រៀបដូចជាសារចែករំលែកមួយទៅកាន់បងប្អូនឱ្យប្រយ័ត្ននិងពិនិត្យមើលឱ្យបានច្បាស់លាស់ជៀសវាងទិញប៉ះចំជ្រូកខ្វៃដែលមានតម្លៃធូរថ្លៃខុសពីទីផ្សារនិងមានជាតិគីមី ដែលអាចប៉ះពាល់ដល់សុខភាពនិងខាតបង់នូវថវិការ៕ 
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 វៀតណាម នឹងទិញថាមពលអគ្គិសនីពីឡាវ រហូតដល់ទៅ ៨០០០មេហ្គាវ៉ាត់ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(អន្តរជាតិ)៖ វៀតណាមអាចនាំចូលថាមពល 8,000 មេហ្គាវ៉ាត់ពីឡាវ ប្រសិនបើចាំបាច់នៅឆ្នាំ 2030 ដើម្បី ធានាការផ្គត់ផ្គង់គ្រប់គ្រាន់សម្រាប់តំបន់ភាគខាងជើង ជាពិសេសក្នុងរដូវក្តៅ ។វៀតណាម នឹងទិញថាមពលអប្បបរមា 5,000 MW ដូចដែលបានព្រមព្រៀងគ្នាក្នុងឆ្នាំ 2016 និងអតិបរមា 8,000 ប្រសិនបើហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធអនុញ្ញាត និងតម្លៃសមរម្យ នេះបើយោងតាមកាលវិភាគនៃ ការអនុវត្ត ផែនការអភិវឌ្ឍន៍ថាមពលជាតិដែលរដ្ឋាភិបាលបានអនុម័ត។វិស័យថាមពលត្រូវផ្តល់អាទិភាពដល់ការដំឡើងបណ្តាញបញ្ជូនត ដែលតភ្ជាប់ជាមួយប្រទេសជិតខាង ខ្សែបម្រុងទុកសម្រាប់ប្រើប្រាស់ និងប្រភពថាមពលជំនួស។ប្រទេសភាគខាងជើងអាចមានប្រហែល 6.8 ពាន់លានគីឡូវ៉ាត់ម៉ោងក្នុងអំឡុងរដូវប្រាំង ចាប់ពីខែឧសភា ដល់ ខែកក្កដាក្នុងឆ្នាំ 2025 ដោយសាររោងចក្រថាមពលថ្មីភាគច្រើន នឹងមិនត្រូវបានបញ្ចប់ រហូតដល់ ដំណាច់ឆ្នាំនោះ។ដូច្នេះការទិញអគ្គិសនីពីឡាវ នឹងធានាបាននូវការផ្គត់ផ្គង់មានស្ថិរភាព។ក្រសួងឧស្សាហកម្ម និងពាណិជ្ជកម្ម ចង់ឱ្យរដ្ឋាភិបាលនាំចូលថាមពលខ្យល់ពីឡាវ បន្ថែមលើវារី អគ្គិសនី។ប្រទេសវៀតណាម បានទិញវារីអគ្គិសនីពីប្រទេសឡាវតាំងពីឆ្នាំ 2016 ក្រោមកិច្ចព្រមព្រៀងទ្វេ ភាគីរវាងរដ្ឋាភិបាលទាំងពីរ។ផែនការថ្មីនេះក៏បានគូសបញ្ជាក់ពីគោលដៅមួយចំនួនសម្រាប់ការផលិតថាមពលផងដែរ៕
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 ហ្វីលីពីនបិទសាលារៀនជាច្រើនកន្លែង ដោយសារសីតុណ្ហភាពឡើងដល់កម្រិតគ្រោះថ្នាក់ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ម៉ានីល)៖ សាលារាប់សិបនៅក្នុងរដ្ឋធានីម៉ានីលរបស់ប្រទេសហ្វីលីពីន បានផ្អាកថ្នាក់រៀន ដោយសារ កម្រិតកំដៅដ៏គ្រោះថ្នាក់។អ្នកព្យាករណ៍អាកាសធាតុរដ្ឋបាននិយាយថា សន្ទស្សន៍អាកាសធាតុ ត្រូវបានគេរំពឹងថានឹង ឈានដល់ កម្រិត "គ្រោះថ្នាក់" នៃ 42 អង្សាសេនៅក្នុងទីក្រុង  និង 43 អង្សាសេនៅថ្ងៃពុធនេះ។សាលាបឋមសិក្សា និងអនុវិទ្យាល័យនៅ Quezon ជាផ្នែកដែលមានប្រជាជនច្រើនជាងគេនៃទីក្រុង ត្រូវបានបញ្ជាឱ្យបិទ ខណៈដែលសាលារៀននៅក្នុងតំបន់ផ្សេងទៀត ត្រូវបានផ្តល់ជម្រើស ដោយ មន្ត្រីក្នុងតំបន់ឱ្យផ្លាស់ប្តូរទៅសិក្សាតាមអនឡាញ។សាលារៀនមួយចំនួនបានកាត់បន្ថយម៉ោងរៀន ដើម្បីជៀសវាងម៉ោងដែលក្តៅបំផុត។អ្នកព្យាករណ៍អាកាសធាតុបាននិយាយនៅក្នុងការណែនាំមួយថា សន្ទស្សន៍កំដៅពី 42 អង្សាសេទៅ 51 អង្សាសេអាចបណ្តាលឱ្យ "រមួលក្រពើ និងអស់កម្លាំងកំដៅ" ជាមួយនឹងជំងឺដាច់សរសៃឈាមខួរក្បាល ។អ្នកនាំពាក្យនាយកដ្ឋានអប់រំប្រចាំតំបន់លោកស្រី Rea Halique បានប្រាប់ AFP ថា មន្ត្រីមូលដ្ឋានក្នុងតំបន់ជាច្រើននៃកោះ Mindanao ភាគខាងត្បូងក៏បានផ្អាកថ្នាក់រៀនផ្ទាល់ខ្លួន ឬកាត់បន្ថយម៉ោងសិក្សាក្នុងរយៈ ពេលពីរសប្តាហ៍។លោកស្រី Halique បាននិយាយថា ការបញ្ជាឱ្យផ្អាកការសិក្សានេះ បានប៉ះពាល់ដល់សាលារៀនរាប់រយ នៅក្នុងខេត្ត Cotabato, South Cotabato និង Sultan Kudarat ក៏ដូចជាទីក្រុង Cotabato, General Santos និង Koronadal៕
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 អ្នកវិភាគ៖ ការមិនយកថ្លៃទិដ្ឋាការចេញ-ចូលតាមច្រកព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ គឺជាការយកចិត្តទុកដាក់របស់រាជរដ្ឋាភិបាលអាណត្តិទី៧ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ភ្នំពេញ)៖ អ្នកវិភាគមើលឃើញថា ការលើកលែងការយកថ្លៃសេវាទិដ្ឋាការចេញ-ចូល (Re-Entry) នៅតាមច្រកព្រំដែនអន្តរជាតិកម្ពុជា-ថៃ អំឡុងពេលចូលឆ្នាំខ្មែរ គឺបង្ហាញពីការយកចិត្តទុកដាក់របស់រាជរដ្ឋាភិបាលអាណត្តិទី៧ចំពោះពលករខ្មែរដែលកំពុងរស់់នៅ និងធ្វើការនៅប្រទេសថៃ។ ការលើកឡើងបែបនេះបន្ទាប់ពីរាជរដ្ឋាភិបាលបានប្រកាសមិនយកថ្លៃសេវាបង់ប្រាក់លើការធ្វើដំណើរទៅវិញទៅមក (Re-Entry) របស់ពលករខ្មែរដែលកំពុងធ្វើការ និងរស់នៅប្រទេសថៃដែលវិលត្រលប់មកលេងស្រុកកំណើត ក្នុងអំឡុងពេលចូលឆ្នាំខ្មែរ ចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមេសា រហូតដល់ថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២៤។ អគ្គលេខាធិការនៃអគ្គលេខាធិការដ្ឋានរាជបណ្ឌិត្យសភាកម្ពុជា លោកបណ្ឌិត យង់ ពៅ ថា៖«ការលើកលែងថ្លៃទិដ្ឋាការចេញ-ចូល (Re-Entry) គឺជាការជួយសម្រួលដល់បន្ទុកនៃការចំណាយមួយដល់ពលករ មានន័យថាគាត់អាចសល់លុយពីការមិនបង់ថ្លៃសេវាទិដ្ឋាការនេះ ទុកមកលេងស្រុកនាអំឡុងពេលចូលឆ្នាំខ្មែរខាងមុខ»។ លោកបណ្ឌិត បន្ថែមថាការរិះរកយន្តការផ្សេងៗដើម្បីជួយសម្រួលបន្ទុកពលករខ្មែរដែលធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស គឺជាកាយវិការមួយត្រឹមត្រូវណាស់ ហើយលោកវាយតម្លៃខ្ពស់ចំពោះចំណាត់ការរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលអាណត្តិទី៧នេះ។ លោកបានសង្កត់ធ្ងន់ថា ការចរចាររវាងរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងថៃ រហូតមានការសម្រេចលើកលែងការមិនយកថ្លៃសេវាបង់ប្រាក់លើទិដ្ឋាការចេញ-ចូលតាមច្រកព្រំដែនអន្តរជាតិកម្ពុជា-ថៃ នេះក៏បង្ហាញពីទំនាក់ទំនងដ៏ល្អរវាងរាជរដ្ឋាភិបាលប្រទេសទាំងពីរ ជាពិសេសបង្ហាញពីចក្ខុវិស័យនៃនយោបាយការបរទេសរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាអាណត្តិថ្មីនេះផងដែរ។ គួរបញ្ជាក់ដែរថា កន្លងមករាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាធ្លាប់បានស្នើសុំបញ្ចុះតម្លៃទិដ្ឋាការចេញ-ចូល ប្រទេសថៃ ពី១៩០០បាត មកត្រឹម៥០០បាត។ ប៉ុន្តែពេលនេះតម្លៃទិដ្ឋាការនេះត្រូវបានសម្រេចមិនយកឡើយ ចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមេសា រហូតដល់ថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២៤៕
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 ពលករខ្មែរមកពីថៃ សប្បាយចិត្តដែលរាជរដ្ឋាភិបាលសម្រួលមិនយកថ្លៃសេវាចេញ-ចូល តាមច្រកព្រំដែន 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ព័ត៌មានជាតិ)៖ ពលករខ្មែរដែលវិលត្រលប់ពីប្រទេសថៃ មកលេងស្រុកកំណើតអំឡុងពេលចូលឆ្នាំខ្មែរ នៅថ្ងៃទី២ ខែមីនា ២០២៤ លើកឡើងថាខ្លួនសប្បាយចិត្តដែលរាជរដ្ឋាភិបាលសម្រួលមិនយកថ្លៃសេវាបង់ប្រាក់លើទិដ្ឋាការចេញ-ចូល (Re-Entry) នៅតាមច្រកព្រំដែនអន្តរជាតិកម្ពុជា-ថៃ។ ពលករខ្មែរអរគុណអំពីការយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ពីអាជ្ញាធរតាមព្រំដែនតាមរយៈផ្តល់អាហារសម្រន់ នំបុ័ង ទឹកសុទ្ធ ជាដើម។ ការលើកឡើងបែបនេះបន្ទាប់ពីរាជរដ្ឋាភិបាលបានប្រកាសមិនយកថ្លៃសេវាបង់ប្រាក់លើការធ្វើដំណើរទៅវិញទៅមក (Re-Entry) របស់ពលករខ្មែរដែលកំពុងធ្វើការ និងរស់នៅប្រទេសថៃដែលវិលត្រលប់មកលេងស្រុកកំណើត ក្នុងអំឡុងពេលចូលឆ្នាំខ្មែរ ចាប់ពីថ្ងៃទី ០១ ខែ មេសា រហូតដល់ថ្ងៃទី ១៥ ខែ ឩសភា ឆ្នាំ២០២៤។គូសបញ្ជាក់ដែរថា សម្តេចមហាបវរធិបតី ហ៊ុន ម៉ាណែត នាយករដ្ឋមន្រ្តីកម្ពុជាកាលពីថ្ងៃទី៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៤បានលើកឡើងថា រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងថៃបានសម្រេចមិនយកថ្លៃទិដ្ឋាការចេញ-ចូលប្រទេសថៃ (Re-Entry) ដើម្បីកាត់បន្ថយការចំណាយពលករខ្មែរ ដែលនឹងធ្វើដំណើរត្រលប់មកកម្ពុជាក្នុងឱកាសពិធីបុណ្យចូលឆ្នាំខ្មែរប្រពៃណីជាតិខាងមុខនេះ៕
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 ព្រះករុណា ព្រះមហាក្សត្រ យាងជាព្រះរាជាធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់បំផុត ក្នុងព្រះរាជពិធីបើកសម័យប្រជុំព្រឹទ្ធសភាលើកដំបូងសម្រាប់នីតិកាលទី៥ 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(ភ្នំពេញ)៖ ព្រះករុណា ព្រះបាទសម្តេចព្រះបរមនាថ នរោត្តម សីហមុនី ព្រះមហាក្សត្រ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានយាងជាព្រះរាជាធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់បំផុត ក្នុងព្រះរាជពិធីបើកសម័យប្រជុំព្រឹទ្ធសភាលើកដំបូង សម្រាប់នីតិកាលទី៥ ជាព្រឹត្តិការណ៍ប្រវត្តិសាស្ត្រ ក្នុងឱកាសដែល សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន ដែលត្រូវបានព្រឹទ្ធសភា នីតិកាលទី៥ បោះឆ្នោតជ្រើសរើស សម្ដេចតេជោ ជា «ប្រធានព្រឹទ្ធសភា» នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្នុងនីតិកាលទី៥ នៅវិមានព្រឹទ្ធសភា នាព្រឹកថ្ងៃពុធ ១០រោច ខែផល្គុន ឆ្នាំថោះ បញ្ចស័ក ព.ស.២៥៦៧ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤៕
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 កូរ៉េខាងជើង បាញ់សាកល្បងមីស៊ីលល្បឿនលឿនជាងសំឡេងឥន្ធនៈរឹងប្រភេទថ្មី 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
(អន្តរជាតិ)៖ ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយរដ្ឋបាននិយាយ ដោយសាទរចំពោះតម្លៃយុទ្ធសាស្ត្រយោធាដ៏សំខាន់ នៃអាវុធថ្មីនេះថា លោក គីម ជុងអ៊ុន បានត្រួតពិនិត្យការបាញ់បង្ហោះមីស៊ីលល្បឿនលឿនជាងសំឡេ ង កម្រិតមធ្យមទៅឆ្ងាយ។វីដេអូនៅក្នុងប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយរដ្ឋបានបង្ហាញពីមីស៊ីល ដែលត្រូវបានដាក់នៅលើយានបាញ់បង្ហោះរបស់ ខ្លួន ខណៈដែលលោក Kim និងទាហានឯកសណ្ឋានជាច្រើននាក់បានឈរមើល មុនពេលដែល កាំជ្រួចបាន ផ្ទុះឡើង ដែលតាមពីក្រោយផ្សែង និងអណ្តាតភ្លើង។ជាមួយនឹងការបាញ់សាកល្បងដោយជោគជ័យ លោក គីម បាននិយាយថា កូរ៉េខាងជើងបានបង្កើត "អាវុធយុទ្ធសាស្ត្រវាយលុកដ៏មានឥទ្ធិពលមួយផ្សេងទៀត" និងសម្រេចបាននូវគោលដៅរបស់ខ្លួន ក្នុងការទទួលបានមីស៊ីល "ជាមួយនឹងជួរជាច្រើននៅលើមូលដ្ឋានឥន្ធនៈរឹង ការគ្រប់គ្រងក្បាលគ្រាប់ និងក្បាលគ្រាប់នុយក្លេអ៊ែរ" ។ទីភ្នាក់ងារសារព័ត៌មានមជ្ឈិមកូរ៉េផ្លូវការបាននិយាយថា ការសាកល្បងនេះ គឺជា "មីស៊ីលផ្លោង កម្រិតមធ្យមប្រភេទថ្មី" ដែលផ្ទុកដោយក្បាលគ្រាប់ដែលមានល្បឿនលឿនជាងសំឡេង៕
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 មហាជនផ្ទុះសំណើច! លោកយាយបានធ្វើរឿងមួយនេះ ដែលជារឿងមនុស្សគ្រប់គ្នាភាគច្រើនបានគ្រោងថានឹងធ្វើខណៈអាកាសធាតុក្ដៅខ្លាំងពេក! 
 ថ្ងៃទី០៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៤ 
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